
 
Forslag til generalforsamlingen d. 20.6.2021 fra bestyrelsen om ikke at gøre yderligere 
forsøg på kystsikring eller reparation af de ca. 75 m ødelagte dige/strandvold øst for 
bådophalet. 
 
 
Begrundelsen herfor er: 
 
 

1. Kommunen har overtaget Kystdirektoratets rolle som myndigheden i forhold 
overholdelse af Kystsikringsloven. 
 

2. Kommunen anerkender ikke diget, men betragter det som en jordvold – resterne efter 
udgravningerne i det oprindelige stenbrud. 

 
3. Diget er beliggende i et Natura 2000 område med de restriktioner dette medfører for 

mulige tiltag. 
 

4. Vores dige er et ”herlighedsdige”, hvor vi gerne vil kunne gå tur langs stranden, og selv 
om der er risiko for oversvømmelse af baglandet er risikoen for vores huse yderst 
minimal de næste 100 år (Se:  Kystplanlægger (xn--kystplanlgger-cgb.dk). 

 
5. En ansøgning og løbende vedligeholdelse med tilførsel af ral og håndsten fra grusgrav  

vil være kostbar – dels til ansøgning ved ingeniørfirmaet  på 10.000 eller 85.000 kr. 
afhængig af projektet, og dels til materialer, ca. 25-50.000 kr. pr gang. Bestyrelsen 
gætter på, at der ca. hvert 2.-3. år skal fyldes op med ca. 100 m3 ral/småsten – måske 
mere første gang, men vi ved det ikke.  Gennemsnitlig 15.000 kr. pr år. Endelig vides 
ikke, om vi vil få tilladelse til vedligeholdelse, selv om vi betaler Niras for at lave en 
ansøgning. 

 
6. Hvad kan der ske, hvis vi ikke gør mere: 

a. Risiko for skade på bådophalet. Det må i så fald evt. sikres på anden måde. Det 
er et Natura 2000 område og vil kræve en ansøgning til kommunen.  

b. Risiko for yderligere erosion af diget og mulighed for periodevise 
oversvømmelser af engarealet bag diget efter storme og højvande. 

c. Hvis vi om nogle år alligevel ønsker at vedligeholde/reetablere diget, kræver 
det ny ansøgning til kommunen med udgangspunkt i den på dette tidspunkt 
etablerede kystlinie 
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